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Овај број школских новина Реч младих излази из штампе 2023.године у време великих 
потреса школског система. Сведоци смо трагичних догађаја око нас који су се одвили у једној 
основној школи на Врачару, у коме је страдало деветоро ученика и радник обезбеђења од руке 
њиховог вршњака. Сви смо потресени и дубоко погођени овом трагедијом, у свакој школи у 
Србији још увек влада мук и сенка је бачена на наш рад и свакодневицу. 

Сва питања која смо сами себи постављали и која смо могли чути у медијима никако у нама 
не могу да нађу логичан и тачан одговор. Ми као наставници и старији питамо се шта једно дете 
може да натера да учини тако нешто? Сви се питамо чија је одговорност? Како наставити даље? 
Шта урадити да оваквих трагедија више никада не буде?  То су разумна питања о узроку и 
последицама.

Сви смо подједнако одговорни у животу, одрасли као родитељи и наставници, млади као 
активни учесници свих међуљудских односа. Никада и ни у ком случају не смемо заборавити да 
је живот једно непроцењиво богатство, да туђи живот морамо поштовати исто као и свој, да је 
љубазност најважнија појава, да је доброта највећа врлина, да је разумевање неопходно да би 
прихватили једни друге са свим својим различитостима, без осуде, вређања и омаловажавања. 
Заборавили смо шта значи дружити се, не идемо у природу, не разговарамо отворено о томе како 
се осећамо, не питамо како можемо помоћи једни другима, заборавили смо да се смејемо, будемо 
опуштени, ведри и весели, добронамерни. Заборавили смо шта значи волети ближњег свог, а то 
није само члан наше породице, већ и друг из школе, старији човек из комшилука, продавачица.

Да ли овакве трагедије морају да се десе да се преиспитамо ко смо, шта радимо себи и 
другима, докле сеже наша себичност, наш его и повређена сујета? Шта нас спутава у томе да 
будемо великодушни, племенити, добра срца? И шта нам је важније: новац, моћ и статус или бити 
срећан, моралан и племенит? Нема среће у успеху ако је немате са ким поделити, нити има школе 
без другарства, живота без других људи. Морамо научити да се боримо са фрустрацијама које 
нам доноси савремено доба, али не на туђу штету, не преко туђих леђа и нечијег живота. 
Отворимо сви своје очи и видећемо толико лепоте још увек око нас у другим људима. Чините 
добро и добру се надајте,  не заборавите да волите, то је много важније него бити вољен, поштујте 
себе и друге и схватите да је свако непоновљив, оригиналан и има основну потребу као и ми сами 
да буде прихваћен.  

“Ако језике човјечије и анђеоске говорим, а љубави немам, онда сам као звоно које јечи, 
или кимвал који звечи.“  (Химна љубави)
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И ове године је Техничка школа заједно са Гимназијом „Јосиф Панчић“ обележила 
пригодним програмом Дан Светог Саве. Многобројни пријатељи и сарадници школе, управа и 
професори, као и ученици, имали су прилику да послушају извођење хора на почетку програма. 
Након поздравне речи директора школе уследио је свечани програм који су припремили ученици 
обе школе.

Спољашње вредновање квалитета рада 
Техничке школе спроведено је 6. и 7. децембра 
2022. године од стране Тима за спољашње 
вредновање Министарства просвете - Школске 
управе Ужице,  у саставу: Олга Јованчићевић – 
руководилац тима, Драгица Јокић, Јелена 
Павловић, Миленко Николић и Радмила Марја-
новић - чланови тима. 

Школа је процењивана у шест области 
квалитета рада, а приликом оцењивања обављен 
је и разговор са изабраним узорком родитеља и 
ученика. Вредновање наставе обухватило је 
праћење реализације часова 40% наставника 
запослених у школи.

Техничка школа добила је оцену 3 што 
значи да више од 75% прописаних стандарда 
остварује у потпуности (ниво 4) или у вeћoj 
мeри (ниво 3), док су преостали стандарди 
oствaрeни у мaњoj мeри (ниво 2). Као јака 
страна наше школе идентификовано је међу-
собно уважавање наставника и ученика, 
мотивисаност ученика који су укључени у 

додатни рад за учење и такмичење. Ученицима 
су обезбеђени разноврсни облици подршке, који 
су најчешће засновани на анализи успеха и 
владања. Припрема ученика за завршни испит је 
адекватна и одговара потребама ученика.

У колективу су присутни професионални и 
колегијални међуљудски односи. Видљив је 
негативан став према насиљу и ефикасна 
реакција на појаву насиља, што као последицу 
има релативно мали број случајева насиља 
вишег нивоа. У школи се подстичу иновације, 
обезбеђују се неопходни материјално-технички 
услови и професионални развој запослених. 
Као негативна страна и поље за унапређивање 
идентификовано је недовољно истраживања 
чији резултати се користе у програмирању рада. 
Изостаје и активно учешће родитеља у животу и 
раду школе, као и заједничке активности 
родитеља и ученика. Пројекат у настави 
примећен је на малом броју часова,на чему 
морамо радити у перспективи.

Савиндан-школска слава

СПОЉАШЊЕ ВРЕДНОВАЊЕ КВАЛИТЕТА РАДА ШКОЛЕ

Ана Стефановић, 
организатор практичне наставе
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Ученици Техничке школе Бајина Башта присуство-
вали су предавању и разговарали су са др Драганом 
Удовичић о горућој теми српске омладине, епидемији 
гојазности.

Шта код младих највише доприноси настанку 
гојазности?

Највише доприноси нездрав начин живота, недо-
статак физичке активности и лош унос калорија, како 
повећан тако и лош одабир намирница. Тако да би ово били 
основни узроци настанка гојазности.

Који су најчешћи узроци гојазности? 
То би били повећан и лош калоријски унос и 

недостатак физичке активности.
Како млади треба да се лече?
Оно што прво саветујемо то је хигијенско-дијететски 

начин исхране, дакле смањен калоријски унос, унос 
одговарајућих намирница које су по свим параметрима 
добре, што наравно треба поразговарати са нутрицио-
нистом. Поред тога треба повећати физичку активност 
особе која се лечи од гојазности.

У ком периоду млади најчешће схвате да имају 
овај проблем и како   могу сами себи да помогну?

Код девојчица се то најчешће јавља када се јаве 
проблеми са менструалним циклусом, у смислу продужења, нередовних циклуса, изостанака чак 
и по неколико месеци (6 или више). Затим проблеми са кожом, то су да кажемо проблеми који су 
уочљиви. Такође проблеми са појачаном маљавошћу, тј такозваним хирзутизмом, појачано 
машћење косе, коже и онда се најчешће јаве у лекарску ординацију па ми онда процењујемо 
колики је степен гојазности, колики је степен инсулинске резистенције (она најчешће иде са тим) 
и предузимамо терапијске мере.

Шта нам можете препоручити као здраву замену уместо јутарњег сендвича у школи? 
Треба да се уносе сложени угљени хидрати да би држали ситост до ручка. Значи црно 

брашно, разне врсте пахуљица које су потопљене млечним производима или тако нешто. Све то 
уз неке немасне додатке – немасне сиреве, шунке или8 нешто слично. Битно је да држи ситост до 
ручка и да се лагано разлаже. Требало би избегавати производе од белог хлеба, просте угљене 
хидрате, оно што је јако слатко и тренутно даје високе вредности инсулина а касније води у 
хипогликемију.
           Које су последице гојазности?

Последице су бројне, гојазност је један озбиљан здравствени проблем који носи 
многе ризике, неки од њих су ризик за настанак поремећаја гликорегулације, у каснијем 
периоду, у неким зрелијим годинама ризик од развијања типа 2 шећерне болести, ризик од 
кардиоваскуларних обољења, хипертензије, срчаних обољења, ризик за повишене 
вредности масноће, код младих жена проблем са репродукцијом и уопште смањени 
квалитет живота. Гојазност оптерећује локомоторнии систем, кости, зглобове па и то 
појачано страда. Ова болест је врло комплексна и врло озбиљна ствар коју не треба 
занемарити Јована Анђић

Милица Богдановић

ГОЈАЗНОСТ КОД МЛАДИХ 
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Сајам туризма је по обиму, квалитету, значају и привлачности једна од најуспешнијих 
манифестација у земљи и региону. Београдски сајам крајем фебруара сваке године спаја на хиљаде 
посетилаца, где су на једном месту представљене туристичке агенције, савези, организацује, 
туристички центри, ваздухопловне компаније, међународни туристички оператери.

И ове године, ученици прве и друге године смера туристички техничар су у суботу 25. 
фебруара посетили 44. међународни Сајам туризма одржан у Београду од 23 .до  26. фебруара 2023. 
године.

Сајам туризма

М. Јосиповић
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Питали смо наше ученике учеснике 
пројекта Достигнућа младих Србије о 
искуствима  у реализацији тренинга и 
пројекта о коме су извештавали и медији у 
Србији:

Од идеје да се боримо за чистији ваздух у 
својој околини, преко пријаве за UPSHIFT 
радионице и рада на пројекту током тренинга 
Достигнућа младих Србије, у Врњачкој Бањи, 
до избора за један од пет најбољих тимова у 
Србији, петочлани тим Бајинобаштанки 
креирао је платформу за повезивање младих 
који могу и желе да се боре за чистији ваздух.

„Ариа тим“ чине четири ученице Техни-
чке школе у Бајиној Башти: Крстина Митро-
вић, Николина Божић, Катарина Недељковић и 
Јелена Петровић, као и њихова вршњакиња из 
Бајине Баште, Кристина Давидовић, која 
похађа Медицинску школу у Ужицу.

“Ваздухоборци су потврда да млади јесу 
снага сваке заједнице, а рад са тимом АРИА 
који покреће борбу за чист ваздух – чиста 
енергија која обећава здраво друштво.”

Видимо ваздух – јер је прљав. Видимо све 
више болесних – јер је немар за окружење све 
већи. Видимо да природа опомиње – јер 
чинимо све да ништа не чинимо и мислимо да 
други мисле о нама. Желимо да видимо 
промену – од младих који носе будућност; од 
старијих који разумеју да нас немар води ка све 
већим проблемима; од млађих којима желимо 
да покажемо да може до најстаријих који памте 
здравије окружење и знају да може.

Ваздухоборци су млади људи- годинама и 
духом- који информишу, едукују, мењају 
акцијама праксе због којих је загађена наша 
животна средина и покрећу промене међу 
младима за здравије животно окружење. 
Активни смо у свим срединама и на многим 
пољима, а то показују и наше досадашње 
акције.Позивамо све младе да нам се прикључе 
и поделе своја искуства , јер смо створили 
платформу која је за младе који схватају и знају 
да нам је ваздух живот . Ми смо Ваздухоборци 
и ми се боримо за живот младих као и за оне 
који долазе после нас.

Пројекти ученика Техничке школе
Борци за чист ваздух и здравију будућност

Н. Божић, К. Недељковић



Реч младих мај 2023.

8. страна

Матуранти Техничке школе 
  Одељење IV 1,
  машински техничар за компјутерско
  конструисање, 
  одељењски старешина
  Саво Средојевић

Стефан Баштовановић  
Вељко Благојевић 
Милија Дамљановић  
Миломир Димитријевић  
Маријана Живановић  
Михајло Игњић  
Срђан Јанковић  
Данијела Јањић  
Сандра Јовановић  
Лазар Јосиповић   
Владимир Максимовић  
Филип Мијаиловић  
Никола Митровић  
Славиша Неђић  
Стефан Николић  
Урош Новаковић   
Марко Обрадовић  
Анђела Пајић  
Јован Петковић  
Сара Петровић  
Јелена Ранковић  
Данијел Ристивојевић  
Немања Ристивојевић  
Никола Ћосић

  Одељење  IV 2,
  туристичко-хотелијерски техничар 
  одељењски старешина
  Маријана Ракоњац

Дарко Алексић  
Даринка Андрић  
Нела Бошковић  
Лазар Вујетић  
Валентина Глигић  
Слађана Деспотовић  
Јована Ђокић  
Милан Ђокић  
Јована Ђукановић  
Филип Живановић   
Анђела Ивановић  

 
Сара Ивановић  
Вук Јелисавчић  
Душан Јовановић  
Огњен Јовановић  
Стефан Крстић  
Немања Лакић  
Маријана Леонтијевић  
Дарија Мијановић  
Милица Митровић  
Анђела Николић  
Кристина Обрадовић  
Ана Печеничић  
Кристина Рабасовић  
Александар Ранковић  
Ана Ристивојевић  
Александра Савић  
Милован Савић  
Кристина Чолић

  Одељење  IV 3, 
  економски техничар
  одељењски старешина 
  Оливера Митровић

Јована Анђић  
Милица Богдановић  
Сања Васић  
Данијела Вукајловић  
Јована Злопорубовић  
Вања Јаковљевић  
Дијана Јанковић  
Урош Јовановић  
Катарина Ковачевић  
Николина Ковачевић  
Маријана Кремић  
Јана Марковић  
Милош Матић  
Тамара Милосављевић  
Милош Митровић  
Никола Нешковић  
Вања Обрадиновић  
Александра Ордагић  
Ана Павловић  
Петар Перић  
Кристина Петковић  
Наталија Петровић  
Александра Продановић  
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школске 2022-23.године
 
Филип Радовановић  
Тијана Секулић  
Давид Симић  
Стефан Станојчић  
Наташа Супуровић  
Валентина Тадић  
Сандра Тадић

  Одељење III-2 – електроинсталатер
  Разредни старешина
  Даница Ристивојевић Мојковић

Лазар Алексијевић
Немања Биљић
Александар Благојевић
Марко Веселиновић
Славко Ивановић
Никола Јаковљевић
Горан Јанковић
Дејан Јанковић

Лазар Јовановић
Стефан Јовановић
Никола Катанић
Божидар Ковачевић
Марко Лакић
Душан Митровић
Горан Николић
Марко Павловић
Ђорђе Панић
Никола Радовановић
Никола Рајаковић
Немања Рајић
Филип Симић
Дејан Станић
Марко Танасијевић

ТЕХНИЧКА ШКОЛА
БАЈИНА БАШТА
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На омладинској размени Ерасмус у Бугарској, у месту Банско, Србију је представило 
шесторо учесника : троје ученика Техничке школе Бајина Башта, Матеја Јосиповић, Валентина 
Тадић и Николина Ковачевић, и троје ученика  Гимназије Јосиф Панчић.  На пројекту је 
учествовало шест држава: Бугарска, Италија, Турска, Грчка, Румунија и Србија. Тема ове 
омладинске размене била је предузетништво, а трајала је од 1.до 10. маја  2023. године. Ученици 
су добили прилику да обнове своје досадашње знање, као и да прошире своје видике како у 
погледу предузетништва, тако и у погледу другачијег начина живота. У склопу пројекта је и идеја 
да се у обе  школе које су имале представнике на едукацији, одржи презентација како би учесници 
размене са другим ученицима и професорима поделили своје искуство, а самим тим и подстакли 
некога да се пријави и баш он буде део неке наредне омладинске размене и ужива у новим 
дружењима и пријатељствима.

У петак, 31. марта, смо у сарадњи са 
Националним парком Тара за ученике 4. године 
смера туристичко-хотелијерски техничар орга-
низовали обилазак Националног парка Тара. У 
пратњи чувара парка и водича ученици су 
обишли неке од популарних локалитета, попут 
видиковца Бањска стена.

На Митровцу су обишли и Центар за 
посетиоце НП Тара где су се упознали са радом 
центра и погледали презентацију о основним 
вредностима овог заштићеног подручја. Током 
излета ученици су учествовали и у чишћењу 
отпада на неколико локација.

Сарадња Техничке школе и Канцеларије
за младе

Сарадња са другим установама и
организацијама

В. Тадић, Н. Ковачевић

Преузето са сајта школе
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Акција добровољног давалаштва крви
У нашој школи два пута сваке школске 

године долази тим ужичке трансфузије која 
прикупљка крв за људе којима је она неопходна. 
И овога пута у месецу мају ученици обе средње 
школе могли су да покажу своју хуманост и 
помогну у прикупљању крви, тиме се наставља 
традиција добровољног давалаштва крви као 
једног племенитог геста солидарности са дру-
гима.

Занимљивости:
-само 3 од 100 становника Србије су 

добровољни даваоци крви
-једна јединица крви спаси три живота 
-65% популације од 18 до 65.године живота 

могу бити добровољни даваоци, али само 5% 

њих даје крв
-током једне године нашој земљи је 

потребно 240.000 јединица крви

На конкурсу „Знаменитости Русије“ који је 
организовао Руски центар на Филолошком 
факултету у Београду, учествовали су и ученици 
наше школе: Богдан Деспотовић, Душан Симић, 
док је ученица  Јована Гајић,  освојила 1.место у 
категорији „Најбоља кратка прича“.

На окружном такмичењу из страних језика 
Даринка Андрић освојила је 3. место и пласи-
рала се на републичко такмичење из руског 
језика, Урош Јовановић је освојио 2.место и 
пласирао се на републичко такмичење из енгле-
ског језикаи Михаило Игњић је освојио  3.место 
на окружном такмичењу из енглеског језика.

На регионалном такмичењу четворо-
годишњих образовних профила из моделирања 
машинских елемената и склопова-3Д  одржаном 
у Ваљеву– учествовао је  ученик трећег разреда 
Трифуновић Лазар, образовни профил маши-
нски техничар за компјутерско конструисање и 
освојио је 106,41 бод  и пласирао се на репу-
бличко такмичење које ће се одржати  у Новом 
Саду. Да се подсетимо ученик Лазар Трифу-
новић је прошле школске године освојио друго 
место на републичком такмичењу из историје.

Од осталих стручних предмета на  репу-
бличком такмичењу  ученика  из  статистике у 
Економској школи “Нада Димић“ у Земуну 
учествовала је ученица Валентина Тадић, на 
републичком такмичењу ученика из принципа 
економије одржаном у средњој школи “Др 

Ђорђе Натошевић“ у Инђији учествовала  је  
ученица Анђић Јована. На републичком такми-
чењу ученика  из пословне економије одржа-ном 
у Сремској Митровици учествовала је  ученица  
Николина Ковачевић.
На општинском такмичењу из историје, у 
категорији средњих стручних школа ученик 
Танаско Рајић, освојио је друго место и пласи-
рао се на окружно такмичење. 

На окружном такмичењу из кошарке 3/3 
ученици наше школе Вук Јелисавчић, Урош 
Новаковић, и Милош Матић, освијили су 
1.место.

На ликовном конкурсу са темом „Васкр-
сење Христово“ у организацији Високе школе 
–Академије СПЦ  за уметност и консервацију ,  
рад ученице наше школе Анђеле Ђокић, изабран  
је у најбоље радове и прошла је у даљу 
селекцију. На окружном  такичењу из фудбала 
одржаном у Прибоју екипа Техничке школе 
освојила је друго место;

На регионалном  такмичењу основних и 
средњих школа у карате спорту Анђела 
Ивановић учествовала  су школском првенству 
Србије 2023.године и освојила  прво  место, док 
је ученица Додић Маја  освојила треће  место.

Сви наставници који су спремали уче-
нике за такмичења похваљени су на седници 
наставничког већа.

Помози ономе коме можеш, јер често
нећеш моћи ономе коме хоћеш

Наши ученици на такмичењима

Ј.Анђић. М.Богдановић

Преузето са сајта
 Техничке школе Бајина Башта
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Лепота живота открива се кроз путовања, упознавања нових култура, народа и језика. И ове 
школске године наши ученици ишли су на екскурзију, овога пута у Италију. Ова прелепо уређена 
држава бајковитог стила на сам поглед остављала је снажан утисак на све нас. Кроз улице 
архаичних градова осетио сам дух Римског царства, моћних објеката са фасцинантним 
детаљима, бесконачно великих цркава импозантног изгледа .То је вечно утиснут печат 
италијанске културе ,наравно повезан са модерним западно-европским начином живота који се 
може осетити и доживети ,а одваја се од традиционалног, нама ближег света.

У Италији смо посетили и видели градове Лидо де Језоло, Венецију, Падову, Фиренцу,  
Верону и  Трст. 

Да ова земља задовољава сва чула, што доказује и добро позната шаренолика кухиња са 
којом смо се и раније упознали, али у „домаћој радиности“ . Шаренило се осећа и међу народом 
,слобода различитости ,изражавања понашања , шареноликост на сваком кораку.
Све препоруке за видети и посетити.

Школска екскурзија

Никола Нешковић
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На иницијативу Савета за безбедност  сао-
браћаја у општини Бајина Башта, 16. децембра 
одржано је предавање за ученике Гимназије „ 
Јосиф Панчић“ и Техничке школе. Предавач у  
оквиру прокјекта „Још увек возим, али не ходам“ 
био је Славиша Савић, члан Удружења пара-
плегичара Мачванског округа и Центра за 
безбедност младих.

– Захваљујући позиву Савета за безбедност  
саобраћаја општине Бајина Башта, дошао сам  да 
одржим предавање средњошколцима везано за 
понашање у саобраћају. У ствари, то је моја 
животна прича како сам,  не поштујући правила 
у саобраћају са 18 година постао инвалид са 
доживотним боравком у колицима. До сада сам 
одржао преко 500 ових предавања на подручју 
Србије.  – каже Славиша Савић.

Он је показао грешке које је починио, како 
је страдао, постао инвалид, како је све то утицало 
на њега и његову породицу, са циљем да то буде 
упозорење младима шта им се може десити 
уколико се не придржавају правила у саобраћају. 
Он је у очигледности утицаја на способност у 
вожњи донео симулационе  наочаре које су 
показале у каквом је стању организам у случају 
конзумирања алкохола  и марихуане.

– Прича је тужна, али и поучна. Овим 
предавањем отворили су ми се видици па ћу 
сигурно одстранитги  грешке које сам понекад 
знао да направим у саобраћају.Много ми се 

допало што смо помоћу симулационих 
наочара могли практично да се уверимо у 
каквом је стању организам у коме има 
алкохола и дроге – каже Ђорђе Панић, 
ученик Техничке школе.

У предавању су учествовали пред-
седник Савета за безбеднбост саобраћаја 
опоштине Бајина Башта Милорад Цвијовић, 
Ненад Стаменић задужен за безбедност 
саобраћаја при Полицијској станици Бајина 
Башта, Миле Ђенић, члан Комисије и 
саобраћајни инспектор и командир Поли-
цијске станице Бајина Башта Драгиша 
Крунић.

Предавање за средњошколце –
Како бити безбедан у саобраћају

Ученици Техничке школе прате предавања

Славиша Савић са домаћинима Милорадom
Цвијовићem, председникom Савета за

безбедност  саобраћаја

Тест уз помоћ симулационих наочара
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Анђела Ивановић, ученица наше школе и 
члан КК “Омладинац”, остварила је изузетне 
резултате током протекле такмичарске сезоне, 
али се ту не зауставља, већ спремно дочекује 
нове изазове.

1. Како и зашто баш карате?
- Карате сам почела да тренирам са пет 

година. Као и сваком хиперактивном детету 
првенствено ми је било битно да се забавим на 
тренинзима и да се негде решим вишка енергије. 
Данас могу слободно да кажем да ми је изузетно 
драго што сам изабрала баш карате. Тренираћу 
док ме год то буде чинило срећном, надам се 
читав живот. - кроз смех одговара Анђела.

2. Да ли постоји одређени период за 
почетак бављења спортом? Интересује ме 
твоје мишљење.

- То су најчешће деца узраста пет или шест 
година. У том периоду су довољно зрели да 
схвате основне ствари. Наравно, децу не треба 
присиљавати ни на шта, па ни на бављење 
спортом. Право време је кад они то одлуче.

3.Да ли је за твоје успехе заслужан 
таленат или рад?

- За успех је првенствено заслужан рад, јер 
се искључиво радом могу постићи добри 
резултати. Поред мене, за моје успехе заслужан 
је и мој тренер Миленко Ордагић са којим се од 
самог почетка припремам за сва такмичења на 
којима учествујем, као и моја породица.

4. Сви смо сведоци твојих одрицања, али 
и одрицања твоје породице. Мислиш ли да је 
вредно тога?

- Свесна сам да сам пропустила доста 
породичних окупљања и излазака, али верујем да 
ће бити и тога. Нема великог успеха без велике 
жртве.

5. Можеш ли нам рећи како се осећаш 
док се спремаш да изађеш на борилиште и 
током саме борбе?

- Осећај је неописив. Увек је присутна 
трема, али позитивна. Пре борбе покушавам да 
се концентришем на меч и да уђем “хладне 
главе”, као и да одрадим најбоље што могу.

 
6. Многи карате сматрају насилним 

спортом. Можеш ли да демантујеш такве 
тврдње?

- У каратеу као и у сваком спорту постоје 
прописана правила којих се сваки такмичар мора 
придржавати. Наравно да постоје повреде, али 
оне су саставни део сваког спорта, а не само 
борилачких вештина.

7. Недавно си учествовала на Светском, 
а затим и на Европском првенству. Реци нам 
нешто више о томе.

- То су ствари који се никад не заборављају. 
Биће то подстрек за остваривање још бољих 
резултата. Пре свега успех је отићи на тако 
велика такмичења, али наравно да се увек 
очекује што бољи пласман. 

Након одличних резултата у нашој земљи 
била сам једини представник Србије на 
Светском првенству за кадете, јуниоре и млађе 
сениоре у категорији јуниорке до 53 кг у Турској. 
Остварила сам две победе. 

Након што сам савладала представницу 
Француске са 2-0 поразила сам и такмичарку из 
Кувајта са убедљивих 7-0. У трећем колу 
поражена сам 3-2. Што се тиче Европског 
првенства на Кипру победила сам Ању Николић 
из Црне Горе резултатом 4-3, а у другом мечу 
била сам боља од Онитверос Лопез Марте из 
Шпаније са 4-2.

“У ЗДРАВОМ ТЕЛУ ЗДРАВ ДУХ!”

14. страна
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 У трећој борби сам изгубила 0-1 од 
одличне такмичарке Килиц Бусе из Турске која је 
касније ушла и у финале. Њеним палсманом у 
финале добила сам прилику да се борим за 
бронзану медаљу са Словакињом од које са 
изгубила 3-1. На крају сам такмичење завршила 
као седма у Европи. На Европском првенству 
сам била једини представник Србије у 
категорији –53 кг.

8. Након највећих успеха у твојој досада-
шњој каријери уследило је и Балканско 
првенство на ком су поред тебе одличан 
резултат оствариле још две ученице наше 
школе Валентина Максимовић и Маја Додић.

- Да, Валентина Максимовић је освојила 
бронзану медаљу у екипним борбама категорија 
јуниорке, док смо Маја Додић и ја остале без 
одличја.

9. Школско првенство је такмичење на 
ком поред себе и свог клуба представљаш и 
своју школу. Да ли то за тебе значи више 
притиска или више мотивације?

- Свакако да осећам више одговорности кад 
поред клуба представљам и своју школу, али сам 
током свих ових година бављења спортом 
научила да неутралишем притисак. Мотивација 
је код мене увек иста, без обзира на значај 
такмичења. Ове године сам се такмичила у 
категорији трећег и четвртог разреда до 53кг. 
Својој школи сам овог пута донела бронзану 
медаљу.

10. Имали смо прилику да видимо 
карате на претходним Олимпијским играма у 
Токију, што у Паризу неће бити случај. Шта 
имаш да кажеш поводом тога да је карате 
неправедно избачен са листе спортова који ће 
се наћи на Олимпијади?

- Карате није профитабилан спорт. Мислим 
да је новац одиграо кључну улогу у уклањању 
нашег спорта са програма ОИ.

11. Да ли карате поред труда захтева и 
много новчаних улагања?

- Као и у сваком спорту потребна су 
одређена улагања у опрему коју користимо током 
тренинга и такмичења. Припреме и само учешће 
на одређеним такмичењима се такође плаћају.

 Мислим да карате захтева доста издатака, 
пре свега због штитника које смо у обавези да 
користимо.

12. Мислиш ли да се на подручју наше 
општине и уопште наше државе довољно 
улаже у спорт и младе?

- НЕ! Како на подручју наше општине, тако 
и на државном нивоу, у спорт којим се ја бавим 
улагања скоро да не постоје.

13. Шта имаш да поручиш будућим 
генерацијама каратиста и каратисткиња 
(уопште спортиста)?

- Само радите оно што волите и резултати 
неће изостати. Највећа награда је бавити се оним 
што те чини срећним. - поручује Ивановићева.

У нашој школи  29.новембра одржано је  
предавање на тему емоције  код младих и како их 
препознати. Предавање је одржала Валентина 
Марковић, наш дугогодишњи сарадник, 
психолог Дома здравља у Бајиној Башти и члан 
Тима за заштиту ученика од дискриминација. 
Овој корисној радионици и предавању 
учествовало је преко 30 ученика наше школе, 
чланови Ученичког парламента, чланови нашег 
Тима за заштиту ученика, Душица Марковић, 
проф. педагод школе Аница Марковић и 
директор школе Ненад Михаиловић.

Емоције код младих
Сарa Ивановић




